
ASUNTOPOLIITTISEN KEHITTÄMISOHJELMAN VALMISTELU

TYÖRYHMÄN 12. KOKOUS

Aika: Tiistaina 15.9.2020 klo 15.00-17.00

Paikka: Skype

Osallistujat: Hannele Pokka, työryhmän puheenjohtaja
Mikko Spolander (vpj), osastopäällikkö, ylijohtaja, VM
Tommi Laanti, asuntoneuvos, YM
Jyrki Jauhiainen, lainsäädäntöneuvos, OM
Eveliina Pöyhönen, sosiaalineuvos, STM
Olli Voutilainen, erityisasiantuntija, TEM
Hannu Rossilahti, ylijohtaja, ARA
Sanna Pälsi, apulaisjohtaja, Valtiokonttori
Lauri Kajanoja, johtokunnan neuvonantaja, Suomen Pankki

Pysyvä asiantuntija:
Laura Hassi, asumisen asiantuntija, Kuntaliitto

Sihteerit:
Liisa Meritähti, hallitussihteeri, YM
Mikko Friipyöli, erityisasiantuntija, YM
Armi Liinamaa, budjettineuvos, VM
Jarmo Lindén, johtaja, ARA

Vieraat:
Elina Sutela, Turun yliopisto
Hanna Tyvelä, Turun yliopisto
Hannu Ruonavaara, Turun yliopisto
Hanna Kettunen, Turun yliopisto
Harri Hakaste, YM

1. Kokous avattiin ja hyväksyttiin asialista

2. Edellisen kokouksen muistio hyväksyttiin

3. Asuntopolitiikan vertailututkimus –selvityksen esittely

Professori Hannu Ruonavaara ja väitöskirjatutkija Elina Sutela muiden tutkijoiden kanssa Turun yliopistosta
esittelivät selvitystä asuntopolitiikasta vertailumaissa. Esityksessä käsiteltiin esimerkiksi aiheita
kohtuuhintaisesta asumisesta, eri maiden vuokramarkkinoista ja väestöltään vähenevistä alueista. Työryhmä
keskusteli mm. siitä mitkä väestöryhmät kärsivät eniten korkeista asumiskustannuksista ja mitä huomioita
selvityksestä voidaan nostaa Suomen asuntopolitiikan kehittämiseen.

4. Asumisen ja rakentamisen ympäristö- ja ilmastovaikutukset



Yliarkkitehti Harri Hakaste ympäristöministeriö esitteli työryhmälle kestävän rakentamisen näkökohtia,
tilannekuvaa ja ehdotuksia kehittämisohjelman suhteen. Työryhmä keskusteli MRL-uudistukseen
kytkeytyvistä kysymyksistä ja kestävästä rakentamisesta.

5. Toimenpide-ehdotusten käsittely

Sihteeristö oli valmistellut ja toimittanut työryhmälle ensimmäisen version kehittämisohjelman
toimenpiteistä joista keskusteltiin laajasti. Jäsenet nostivat keskusteluun eri teemoja ja esittivät näkemyksiä
toimenpiteiden painopisteistä. Useampi työryhmän jäsen lupasi lähettää vielä kirjallisia kommentteja
toimenpiteitä koskien. Asian käsittelyä jatketaan kun toimenpiteet on esitetty asuntopoliittisen
kehittämisohjelman seurantaryhmälle.

6. Muut asiat

• Sidosryhmätilaisuus 30.9 klo 9-11 pidetään työryhmän ylimääräisenä kokouksena.
Sidosryhmätilaisuus pidetään myöhemmin lokakuussa.

7. Kokouksen päättäminen


